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Protokół Nr LVIII / 23 

z LVIII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 24 lutego 2023 r. 

 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach – p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.05-14.50. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna 109. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady pan Grzegorz Bielatowicz otworzył 58 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji oraz osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

Przewodnicząc Rady powiedział, że w dniu dzisiejszym mija pierwsza rocznica wybuchu 

wojny, napaści Rosji na Ukrainę. Poprosił o powstanie i uczczenie minutą ciszy mieszkańców 

Ukrainy, którzy straci życie na skutek działań wojennych. 

 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 18 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. Uczestnicząc  

w sesji Rady Miejskiej wyrażacie państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich 

danych osobowych, w myśl przepisów rozporządzenia o ochronie danych tak zwane RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.  

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Mam prośbę o zgodę na wycofanie jednego projektu 

uchwały. Ten projekt dotyczy punktu 4.7, klubu seniora w Brzezówce. Z powodów formalno-

prawnych chcemy na ten czas wycofać ten projekt. Proszę o zgodę na wprowadzenie do 

porządku obrad punktu 4.13. Ten projekt uchwały dotyczyłby zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej gminy z uwagi na wcześniejszą uchwałę dotyczącą zmian w budżecie. Ostatnia 

prośba to zgoda na autopoprawkę do projektu 4.9. Ten projekt dotyczy strefy niepalenia 

papierosów. Te autopoprawki związane są z wnioskami członków Komisji porządku, zdrowia 

publicznego, byłyby przedstawione wraz z projektem uchwały przez pana dyrektora. 
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Przewodniczący Rady poprosił o sprostowanie w punkcie 4.3 projektu uchwały: zamiana roku 

2014 ma być rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmianę porządku obrad. 

Treść wniosku: wycofanie punktu i projektu uchwały 4.7, autopoprawka do projektu 4.9 jak 

przedłożony projekt z poprawkami, wprowadzenie w punktu 4.13 uchwała w sprawie zmian  

w wieloletniej w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2023-2032 wraz  

z projektem uchwały, i w punkcie 4.3 zmiana roku 2014 ma być 2022. 

 

Wnioskowana zmiana do porządku obrad została wprowadzona przy: za - 18, przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z 57 sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie: zmiany własnej uchwały nr XXXIII/330/21 z dnia 26 kwietnia 2021 r. 

w sprawie przyjęcia "Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Mała".  

2) Uchwała w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu  

3) Uchwała w sprawie uchwalenia aktualizacji "Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Ropczyce - aktualizacja na lata 2014-2025  

z perspektywą do 2037 r."  

4) Uchwała w sprawie: ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego 

Centrum Sportu i Rekreacji.  

5) Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce. 

6) Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

7) Uchwała w sprawie likwidacji ośrodka wsparcia Klub Senior+ w miejscowości Brzezówka 

– projekt wycofany z porządku obrad. 

8) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach, na której 

wzniesiono budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej na ten cel działki.  

9) Uchwała w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów 

elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego.  

10) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok.  

11) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko- 

Sędziszowskiego.  

12) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  

13) Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 

2023-2032. 
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5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

6. Sprawy różne.  

7. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z 57 sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. 

Protokół z 57 sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmiany własnej uchwały nr XXXIII/330/21 

z dnia 26 kwietnia 2021 r. w sprawie przyjęcia "Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Mała" – 

Kierownik Referatu Programów Pomocowych i Zamówień Publicznych p. Mariusz Wośko. 

Projekt uchwały dotyczy przyjęcia zaktualizowanej Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Mała  

do której wprowadzone zostało nowe zadanie związane z wykonaniem drobnych prac 

remontowych dwóch pomieszczeń w dotychczasowym starym budynku remizy OSP w Małej. 

Zaktualizowana Strategia jest wymaganym załącznikiem do ogłoszonego naboru wniosków  

w ramach Podkarpackiego Programu Odnowy Wsi na lata 2021-2025 do którego gmina 

Ropczyce planuje złożyć wniosek o dofinansowanie remontu pomieszczeń w budynku remizy 

OSP w Małej. W ramach naboru wniosku można ubiegać się o dotację w wysokości 12 000 zł, 

która może stanowić 50% wartości całego zadania.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego na posiedzeniu w dniu wczorajszym wyraziła opinię pozytywną o projektach 

uchwał na 58 sesję Rady Miejskiej. Są to projekty: projekt 4.1 w sprawie zmiany własnej 

uchwały z dnia 26 kwietnia w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Mała, 4.2  

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu - ulica 

Brzozowa, 4.3 w sprawie uchwalenia aktualizacji „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Ropczyce - aktualizacja na lata 2022-2025  

z perspektywą do 2037”, projekt 4.5 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Ropczyce oraz projekt 

4.8 w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach na której wzniesiono 

budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej na ten cel działki. Uchwały te 

uzyskały pozytywną opinię.  

 

Radny p. Bogdan Madeja - Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że ww. Komisja na posiedzeniu  

w dniu 23 lutego 2023 opiniowała projekty uchwał na 58 sesję Rady Miejskiej. Komisja  

ds. rolnictwa zaopiniowała dwa projekty uchwał: projekt 4.1 w sprawie zmiany własnej 

uchwały z dnia 26 kwiecień 2021 w sprawie przyjęcia Sołectwa Strategii Wsi Mała i projekt 
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4.5 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Ropczyce. Projekty uzyskały pozytywną opinię 

komisji. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmiany własnej uchwały nr XXXIII/330/21 z dnia 26 kwietnia 2021 r.  

w sprawie przyjęcia "Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Mała" została podjęta przy: za – 18 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 

oraz ustalenia jej przebiegu - Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Mieszkaniowej  

p. Arkadiusz Bęben. 

Powyższy odcinek jest drogą o znaczeniu lokalnym, stanowiącym uzupełniającą sieć dróg 

służących miejscowym potrzebom. Stanowi połączenie strefy przemysłowej w Ropczycach  

z drogą krajową nr 94. Zaliczenie do kategorii dróg gminnych ma na celu pełne uregulowanie 

stanu prawnego istniejącej drogi, co umożliwi działania zgodne z ustawą o drogach publicznych 

a więc wprowadzenie do ewidencji dróg gminnych, okresowe kontrolę stanu technicznego oraz 

właściwego oznakowania na podstawie zatwierdzonego projektu organizacji ruchu. W związku 

z powyższym zostało skierowane do Zarządu Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego pismo  

o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie. Uchwałą z dnia 6 maja 2021 roku Zarząd 

Powiatu wyraził pozytywną opinię w sprawie zaliczenia tej drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu  

została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia aktualizacji "Założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Ropczyce - aktualizacja 

na lata 2014-2025 z perspektywą do 2037 r." – Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki 

Mieszkaniowej p. Arkadiusz Bęben. 

Zgodnie z ustawą z dnia 10 kwietnia 1997 roku Prawo energetyczne rada gminy uchwala 

założenia do planu zagospodarowania w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

rozpatrując jednocześnie wnioski, zastrzeżenia i uwagi zgłaszane w czasie wyłożenia projektu 

założeń do publicznego wglądu. Posiadanie gminnego planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe w Polsce jest obowiązkiem wynikającym z ustawy o samorządzie 

gminnym i ustawy o zaopatrzeniu w energię elektryczną, ciepło i gaz. Gminy są 

odpowiedzialne za sprawy lokalne do których należą planowanie i organizacja zaopatrzenia  

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze gminy. Gmina realizuje zadania 

zgodnie z założeniami polityki energetycznej państwa oraz ustaleniami miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego. O powyższym poinformowano poprzez wywieszenie 

ogłoszenia na tablicy w Urzędzie Miejskim w Ropczycach, informacja o projekcie została 

zamieszczona także na stronach BIP urzędu. Z projektem założeń społeczeństwo mogło 

również zapoznać się w Referacie Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. W ustawowym 

terminie 21 dni nie wpłynął żaden wniosek w powyższej sprawie. Nie zanotowano również 

żadnych zastrzeżeń ani uwag do wyłożonego projektu. Prawo energetyczne przekłada się radzie 

gminy jako dokument stanowiący podstawę do uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia  

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Ropczyce - aktualizacja na lata 2022-

2025 z perspektywą do 2037”.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji była do tego projektu uchwały. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia aktualizacji "Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Ropczyce - aktualizacja na lata 2014-2025  

z perspektywą do 2037 r." została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: ustalenia stawek opłat za korzystanie  

z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji – Dyrektor Ropczyckiego Centrum 

Sportu i Rekreacji p. Adam Wojdon.   

Uchwała Rady Miejskiej w Ropczycach w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie  

z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz art. 4 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 20 

grudnia 1996 roku o gospodarce komunalnej Rada Miejska w Ropczycach uchwala, co 

następuje. Uchwala się stawki opłat za korzystanie z krytej pływalni, z basenów kąpielowych 

otwartych zewnętrznych oraz za korzystanie z innych obiektów sportowych Ropczyckiego 

Centrum Sportu Rekreacji, zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały. Traci moc uchwała Rady 

Miejskiej w Ropczycach nr LI/509/22 z dnia 29 lipca 2022 roku w sprawie ustalenia stawek 

opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji. Wykonanie 

uchwały powierza się Burmistrzowi Ropczyc i dyrektorowi Ropczyckiego Centrum Sportu  

i Rekreacji. Nadzór nad wykonaniem uchwały powierza się Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Ropczycach. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 kwietnia 2023 roku. Poprzednia 

uchwała z 29 lipca 2022 roku dotycząca cennika wejść na obiekty sportowe Ropczyckiego 

Centrum Sportu i Rekreacji obowiązująca od 1 września 2022 roku została zweryfikowana 

przez czas i inflację i już po upływie niespełna połowy roku jesteśmy zmuszeni prosić Wysoką 

Radę o jej zmianę. Spowodowanie tej prośby wymusiły na nas takie punkty jak wzrost cen 

ciepła systemowego od 16 września 2022 roku o 33%. Wzrost nastąpił o 10 000 zł. Prąd 

elektryczny - dystrybucja wzrost o 49%, to jest kwota 8 000 zł. Zużycie - wzrost cen o 17%  

i to jest 4 500 zł jako wartość fizyczna. Wzrost wynagrodzeń - od 1 stycznia 2023 roku wzrosło 

średnie wynagrodzenie o 14,7%. Realnie kwota miesięcznej wypłaty w Ropczyckim Centrum 

Sportu wynosi na chwilę obecną 165 600 zł a miesięczna kwota podwyżki to 21 000. Wzrost 
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cen zakupu środków sanitarnych, części zamiennych do instalacji elektrycznych, środków 

uzdatniania wody basenowej, dozoru technicznego, ratownictwa wodnego, utrzymania hali 

sportowej i wiele innych wzrosło o około 9 000 zł miesięcznie. Łączny miesięczny wzrost 

kosztów to kwota 52 000 zł, co daje w roku 660 000 zł. Budżet nasz jest skrojony bez tych 

wydatków. Gdyby na basen przychodziło około 100 000 osób a takie są dane, średni wzrost 

podwyżki cen biletów na baseny to 20%, kwota jaką uzyskalibyśmy z tytułu przychodu  

z  podwyższenia cen biletów wynosi 200 000 zł, co daje 1/3 podwyżki kosztów utrzymania 

basenu. Sprawdziliśmy 14 basenów na terenie Województwa Podkarpackiego, żebyśmy nie 

byli ani najdrożsi ani najtańszy, więc proponujemy cenę środkową. Będziemy w środku tej 

stawki między najtańszymi a najdroższymi basenami.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro -  Zastępca przewodniczącego Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 23 lutego 

zaopiniowała 2 projekty uchwał: projekt 4.4 w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie  

z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji i projekt 4.9 w sprawie ustanowienia 

strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji 

uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego. Obydwa te projekty uzyskały 

opinię pozytywną.  

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji 

Rewizyjnej z posiedzenia w dniu 23 lutego 2023 rok o projektach uchwał. Komisja Rewizyjna 

działając na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2023 roku wydała opinie pozytywne o wymienionych 

projektach uchwał na 58 sesję: projekt 4.4 w sprawie ustalenia stawek opłat za korzystanie  

z obiektów Ropczyckiego Centrum Sportu i Rekreacji, projekt 4.9 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej 

kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok, projekt 4.11 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Powiatu Ropczycko-Sędziszowskiego, projekt 4.12 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Ropczyce na 2023 rok, projekt 4.13 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na 2023-2032. Wszystkie te projekty uzyskały opinię pozytywną. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: ustalenia stawek opłat za korzystanie z obiektów Ropczyckiego Centrum 

Sportu i Rekreacji została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce – 

Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska p. Marek Sąsiadek.  

Podjęcie tej uchwały jest realizacją obowiązku ustawowego nałożonego przez gminę przepisem 

art. 11a ustawy o ochronie zwierząt. Ustawa wskazuje również zakres regulowany w programie. 

Program taki corocznie uchwala rada na dany rok. Celem programu jest przeciwdziałanie 

bezdomności zwierząt, w szczególności psów i kotów, zapewnienie zwierzętom prawidłowej 
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opieki, ograniczenie populacji zwierząt bezdomnych i wolnożyjących poprzez ich sterylizację, 

kastrację, usypianie ślepych miotów. Program zawiera też wskazanie wysokości środków 

finansowych przeznaczonych na jego realizację oraz sposób wydatkowania tych środków. 

Koszty realizacji programu ponosi gmina. Uwzględniono też koszty na ewentualne przypadki 

bezdomności i opieki nad zwierzętami gospodarskimi. Program został zaopiniowany przez 

ustawowo powołane organy i jednostki tj. przez Powiatowego Lekarza Weterynarii  

w Ropczycach i koła łowieckie działające na terenie naszej gminy. Uchwała podlega ogłoszeniu 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego i jest przepisem miejscowym 

powszechnie obowiązującym.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji była do tego projektu uchwały. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ropczyce została podjęta przy: za – 18 

głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ropczycach - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny  

p. Stanisław Marć. 

Komisja Rewizyjna naszej rady działając na podstawie statutu przedstawiła projekt rocznego 

planu pracy na rok bieżący do zatwierdzenia przez radę.  

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.7) Projekt uchwały w sprawie likwidacji ośrodka wsparcia Klub Senior+ w miejscowości 

Brzezówka – wycofany z porządku obrad.  

 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej  

w Ropczycach, na której wzniesiono budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej 

na ten cel działki – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowej zabudowanej budynkiem garażu będącej własnością gminy Ropczyce oznaczonej  

w operacie ewidencji gruntów obrębu Ropczyce jako działka ewidencyjna 2351/66  

o powierzchni 19 m 2 objętej księgą wieczystą 33 594/0 na rzecz osoby, która wzniosła ten 

budynek a to w związku z wzniesieniem budynku znacznie przekraczającego wartość zajętej 

na ten cel działki. Na podstawie art. 231 § 2 Kodeksu cywilnego właściciel gruntu na którym 

wzniesiono budynek o wartości znacznie przenoszącej wartość zajętej działki może żądać 
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nabycia tej działki przez osobę, która wzniosła budynek. Działka 2351/66 zabudowana jest 

budynkiem garażu murowanego, którego wartość jest znacznie większa od wartości gruntu. 

Właściciel garażu zainteresowany jest wykupieniem zajętego gruntu.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia komisji była do tego projektu uchwały. 

 

Radny pan Kazimierz Mądro - Chciałem się dopytać bo wiem, że te garaże są w zabudowie 

szeregowej. Czy te wszystkie budynki są jak gdyby własnością tych użytkowników czy nie, 

czy tylko ten jeden. 

Pan Józef Krzych - Pozostałe działki zabudowane garażami są już w zasadzie uregulowane.  

 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w Ropczycach, na której 

wzniesiono budynek o wartości przenoszącej znacznie wartość zajętej na ten cel działki została 

podjęta przy: za –  17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. Jedna osoba nie brała 

udziału w głosowaniu. 

 

 

4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą 

nowatorskiego wyrobu tytoniowego – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych  

w Ropczycach p. Adam Paryś. 

Zgodnie z projektem uchwały ustala się na terenie miasta Ropczyce strefy wolne od dymu 

tytoniowego obejmujące: ulicę Adama Mickiewicza strefa obejmuje ulicę wraz  

z obustronnymi chodnikami od skrzyżowania z ulicą Krisego do ronda imienia Władysława 

Sąsiadka, ulica Jana Kilińskiego strefa obejmuje ulicę od skrzyżowania z ulicą Stanisława 

Wyspiańskiego do skrzyżowania z ulicą Michała Grendysa, ulica Stanisława Wyspiańskiego 

strefa obejmuje ulicę wraz z obustronnymi chodnikami od skrzyżowania z ulicą Adama 

Mickiewicza do skrzyżowania z ulicą Leopolda Lisa - Kuli, ulica Marii Konopnickiej strefa 

obejmuje ulicę wraz z obustronnymi chodnikami, ulica Michała Grendysa strefa obejmuje ulicę 

od skrzyżowania z ulicą Jana Kilińskiego do skrzyżowania z ulicą Kochanowskiego. Odcinek 

obejmuje kładkę dla pieszych zlokalizowaną nad rzeką Wielopolka. Szczegółowy zakres 

granicy stref przedstawiony został w formie graficznej w załączniku nr 1 do niniejszego 

projektu uchwały. Projekt uchwały przygotowano na prośbę Komendanta Powiatowego Policji 

w Ropczycach, który wskazał, iż zdiagnozowano zagrożenie przy ulicy Wyspiańskiego oraz 

przy ulicy Mickiewicza w Ropczycach związane z gromadzeniem się młodzieży szkolnej, 

paleniem wyrobów tytoniowych, notorycznym zaśmiecaniu chodników a także demoralizacją 

uczniów Szkoły Podstawowej nr 1 w Ropczycach. Wystąpiono również do placówek 

oświatowych, które obejmuje strefa wolna od dymu tytoniowego tj. do Szkoły Podstawowej nr 

1 w Ropczycach, do Zespołu Szkół im. Księdza Doktora Jana Zwierza, do Zespołu Szkół 

Agrotechnicznych oraz do Liceum Ogólnokształcącego z prośbą o zajęcie stanowiska w tej 

sprawie przez dyrektorów, rady pedagogiczne oraz rady rodziców. Wszystkie szkoły 

pozytywnie zaopiniowały możliwość podjęcia uchwały, kierując się troską o zdrowie dzieci  

i młodzieży a także propagowaniem zdrowych nawyków, co przyczyni się do ochrony zdrowia 

przed szkodliwymi czynnikami. Ponadto wnosiły o rozszerzenie stref o ulicę Kilińskiego oraz 
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ulicę Marii Konopnickiej, co zostało uwzględnione w projekcie uchwały. Ponieważ w Polsce 

brak jest generalnego zakazu palenia tytoniu w miejscach publicznych gminy w uchwałach 

powinny w każdym przypadku brać pod uwagę cel wprowadzenia takiej strefy. W kontekście 

niniejszej sprawy celem jest ochrona zdrowia uczniów, zarówno szkoły podstawowej jak i szkół 

średnich.  

 

Radny p. Andrzej Rachwał – Przewodniczący Komisji ds. zdrowia i porządku publicznego 

poinformował, że ww. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4.9 w sprawie 

ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów elektronicznych i stancji 

uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego.  

Przewodniczący Rady odnośnie ww. projektu uchwały poinformował, że była również 

przestawiana opinia Komisji ds. oświaty, kultury i sportu.  

 

Radny p. Marek Fic - Wprawdzie nie jesteśmy inicjatorem i wnioskodawcą tej uchwały ale nie 

pozbawiam młodzieży czy palących możliwości skorzystania z używania w wolnym dla siebie 

czasie, do czego mają pełne prawo, co gwarantuje ustawa. Troszeczkę jest zaniedbania ze 

strony szkół, gdyż nie są wydzielone miejsca. Nie orientuję się dokładnie ale nie są wydzielone 

miejsca do tego celu. Każdy zakład pracy bądź instytucja państwowa jest zobowiązana  

i zobligowana do zabezpieczenia wystarczających ilości popielniczek czy miejsc do palenia. 

Podnosimy bezpieczeństwo i wizerunek ale żebyśmy też z naszej strony nie zamknęli 

całkowicie bo później młodzież się przemieści na obrzeża, załóżmy zespół szkół rolniczych tu 

przeniesie się na brzeg rzeki. Jeśli nie będzie zabezpieczone takie miejsce to też nie będzie to 

służyć bezpieczeństwu. Jak również u księdza Jana Zwierza szkoła wszystko przeniesie się pod 

Biedronkę i tak dalej. Więc tutaj dobrze by było gdyby rady pedagogiczne podjęły decyzję, 

żeby takie miejsca zabezpieczyć. Mimo to, że brak jest tego będę głosował za ale chciałem 

wyrazić swoje stanowisko, że nie możemy całkowicie ubezwłasnowolnić osób dorosłych.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - W związku z tym, że tam była wprowadzona zmiana i z tego co 

zorientowałem się na mapie to chyba chodzi o przedłużenie ulicy, która idzie na kładkę, tak? 

Pan Adam Paryś powiedział, że tak. 

 

Radny p. Dariusz Skórski - Ja chciałbym dopytać o ulicę Witosa bo zamkniemy ulicę 

Mickiewicza a na prawo Zespół Szkół doktora Zwierza graniczy z ulicą Witosa. Jak wyjdą 

uczniowie będą palić naprzeciwko Biedronki i tam będzie zaśmiecone i tam będzie 

demoralizacja. Ja ideę i słuszność tej uchwały rozumiem, natomiast chcę dopytać czy jest 

możliwość panie dyrektorze ograniczyć czasowo taką uchwałę na przykład, żeby 

obowiązywała w godzinach od 7:00 do 16:00 załóżmy jak są uczniowie w szkołach bo będzie 

szła osoba dorosła, będą jechać moi koledzy i dostanie mandat. Teraz się śmiejemy ale wiem 

jak będzie wyglądał potem problem chłopaków z patrolu, którzy przyjadą i 100 uczniów będzie 

paliło i nagle będą rozliczani czego mandatu komuś nie dali. To są ogromne problemy bo 

uchwalić prawo martwe to łatwo. I jeszcze bym proponował, żeby nanieść do tej strefy wolnej 

od wyrobów tytoniowych Aleję Cieśli. Przecież tam jest znany od lat problemem, tam się 
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gromadzi młodzież i zespołu szkół specjalnych i tam idą matki z dziećmi do przedszkoli, od 

dawna ten problem zgłaszamy. Proszę o rozważanie czy jest możliwość tą uchwałę rozszerzyć 

chociażby o tą Aleję księdza Cieśli.  

 

Przewodniczący Rady - Rozumiem że to jest sugestia panie radny. Szkoda, że na komisjach 

żeśmy tego tematu nie podejmowali szerzej, był czas i miejsce ku temu, żeby rozmawiać.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. 

 

Przewodniczący Rady - Proponuję przyjąć projekt tej uchwały i na kolejnych sesjach czy na 

komisjach poprzedzających sesję będziemy się pochylać na tymi wnioskami i na pewno 

będziemy je tutaj próbować uwzględnić. 

 

Uchwała w sprawie ustanowienia strefy wolnej od dymu tytoniowego, pary z papierosów 

elektronicznych i substancji uwalnianych za pomocą nowatorskiego wyrobu tytoniowego 

została podjęta przy: za – 17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1. 

 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok  

w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie 

na 2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok.  

W projekcie uchwały postanawia się o zabezpieczeniu kwoty 200 000 zł na realizację nowego 

zadania pod nazwą Projektowanie budynku kultury i oświaty w Ropczycach. Źródłem pokrycia 

kwoty 200 000 zł w 2024 roku będą dochody własne gminy z podatku od nieruchomości osób 

fizycznych i osób prawnych. Zadanie dotyczy projektu budowlanego budowy budynku 

biblioteki, stali koncertowo-kinowej oraz szkoły muzycznej wraz z zagospodarowaniem terenu 

na terenie byłego budynku dworca autobusowego, który w 2022 roku został zburzony. Łącznie 

wartość zadania przewidziana do realizacji - 443 000 zł. Finansowanie w 2023 roku kwota  

243 000 i w 2024 - 200 000 zł.  

Przewodniczący Rady poinformował, że opinia Komisji Rewizyjnej już była do tego projektu 

uchwały. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została 

podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
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4.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ropczycko – Sędziszowskiego - Skarbnik Gminy p. Beata Malec.  

Projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko-

Sędziszowskiego w kwocie 30 000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie wydatków 

bieżących dotyczących wydania monografii w ramach obchodów 100-lecia Liceum 

Ogólnokształcącego im. Tadeusza Kościuszki w Ropczycach. Projekt uchwały upoważnia 

burmistrza do podpisania stosownej umowy, w której zostaną zawarte warunki udzielenia 

rozliczenia środków. Projekt uchwały został przedstawiony, w związku ze złożonym 

wnioskiem przez osoby upoważnione do organizacji 100-lecia obchodów jubileuszowego,  

z prośbą o współfinansowanie kosztów wydania monografii w ramach obchodów 100-lecia 

Liceum Ogólnokształcącego. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ropczycko - Sędziszowskiego 

została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec.   

Projekt dotyczy zmian w budżecie gminy na 2023 rok. W projekcie wprowadza się zwiększone 

dochody o kwotę 10 728,78 zł. Na zwiększone dochody wpływa kwota w wysokości 6 700 zł, 

w związku z realizacją zadań oświatowych z tytułu najmów pomieszczeń w placówkach 

oświatowych a mianowicie w Szkole Podstawowej nr 5.  Ta kwota zostaje przeznaczona na 

wydatki również w tej placówce, na zakup pomocy dydaktycznych oraz kwota 4 028,78 zł, jako 

zwrot niewykorzystanej dotacji w ramach dotacji udzielonej w 2022 roku dla izby wytrzeźwień. 

Ta kwota zostaje przeznaczona na realizację zadania w ramach grup sportowych,  porozumienia 

podpisanego z Podkarpackim Szkolnym Związkiem Sportowym i na pozostałe zadania 

związane z realizacją tych wydatków. Również projekt uchwały wprowadza zwiększenie 

wydatków w łącznej kwocie 1 243 560,45 zł. Wydatki te są  finansowane w ramach deficytu z 

wolnych środków z 2022 roku. Kwota 240 451,09 zł jako środki z tytułu wpłat za węgiel z 2022 

roku przez gospodarstwa domowe i kwota ta jest przeznaczona stricte na wydatki dotyczące 

tego systemu. Łącznie w ramach tych wolnych środków również kwota 1 836 000 zł jest 

przeznaczona na wydatki: projektowanie budynku kultury, oświaty w Ropczycach 243 000 zł, 

30 000 zł na dotację dla liceum ogólnokształcącego oraz uzbrojenie osiedla przy ulicy 

Skorodeckiego zadania inwestycyjne. Pozostała kwota 167 109,36 zł również wolne środki, 

które są wolnymi środkami z 2022 roku w ramach systemu odprowadzania odpadów. Jest to 

częściowa kwota. Pozostała kwota zostanie rozliczona w marcu 2023 roku. Również  

w projekcie uchwały dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetowych  

w łącznej kwocie 119 147,30 zł. Przesunięcia dotyczą zadań placówek oświatowych oraz zadań 

realizowanych przez Urząd Miejski w Ropczycach. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 
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Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok  została podjęta przy: za 

– 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Ropczyce na lata 2023-2032 - Skarbnik Gminy p. Beata Malec.   

Projekt dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Ropczyce na lata 2023- 

2032. W związku z przepisami ustawy o finansach publicznych wszelkie zmiany, które 

dokonały się na przestrzeni od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego dokonane są w załączniku nr 

1 przedstawiającym poszczególne pozycje dochodów, wydatków przychodów, rozchodów  

i wolnych środków, które zostały wprowadzone na wcześniejszej uchwale. Załącznik nr 2 

dotyczący przedsięwziąć na dzień dzisiejszy nie ulega zmianie. Wszelkie wyjaśnienia w formie 

opisowej są w załączniku nr 3, odpowiadają zmianom cyfrowym we wcześniejszych 

załącznikach. 

 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Ropczyce na lata 2023-

2032 została podjęta przy: za – 18 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc – p. Bolesław Bujak - Panie przewodniczący, Szanowne prezydium, 

Wysoka Rado, Szanowni państwo sołtysi, przewodniczący osiedlu, szanowne kierownictwo 

miasta i gminy Ropczyce. Kilkanaście zdań na temat pracy samorządu, naszych jednostek 

organizacyjnych od sesji do sesji, czyli miesiąc luty. Chciałbym podziękować Wysokiej Radzie 

za podjęcie dzisiejszych decyzji, tych różnych, istotnych. Z ważnych decyzji chciałbym 

podziękować za przychylenie się do prośby dyrekcji liceum ogólnego z Ropczyc o wsparcie na 

przygotowanie się do pięknego, wielkiego jubileuszu 100-lecia utworzenia liceum ogólnego, 

pierwszej placówki oświatowej w Ropczycach, istotnej, ważnej, kształcącej intelektualistów 

naszej Ziemi Ropczyckiej. To jest wsparcie w granicach 10 % kosztów, jakie dyrekcja liceum 

przedstawiła ale ważne, że wpisujemy się w pamięć, pomoc i w historię bo monografia to 

inaczej udokumentowanie dorobku historii tej ważnej placówki w Ropczycach, stolicy powiatu. 

Bardzo dziękuję za tą decyzję przed chwilą, za zgodę Wysokiej Rady na to, że możemy 

wykonywać przy pomocy firmy, wygląda na to, że z Poznania, jesteśmy blisko rozstrzygnięcia 

ostatecznego przetargu i po waszej decyzji Wysokiej Rady, że zabezpieczamy w tym roku  

240 000 zł na projekt techniczny budowlany wykonawczy na budowę ważnych obiektów dla 

przyszłości Ropczyc w zakresie kultury bo mowa jest o obiekcie szkoły muzycznej, obiekcie 

kina i sali koncertowo - wystawowej, jak również i biblioteki na XXI wiek. Kroczkami 

realizujemy ten plan sprzed kilku lat i gdy będziemy mieli gotowy projekt to będziemy bardzo 

zabiegać o środki europejskie z nowej perspektywy finansowej na kulturę. Wygląda na to, że 

jest zielone światełko, że jest szansa, że w ramach  miasta Dębica i Ropczyce i ościenne gminy 

istnieje możliwość dedykowanych środków, które mogą być przeznaczone na kulturę, w tym 
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na tego typu obiekty. Czas pokaże na ile te nasze marzenia mogą się spełnić bo będą niezbędne 

środki w granicach koło 40 000 000 zł by etapami to zadanie realizować. Pan przewodniczący 

rozpoczął dzisiejszą sesję minutą ciszy i pamięci o poległych, zamordowanych naszych 

sąsiadach z Ukrainy. Między tymi narodami historia jest bardzo dynamiczna i bardzo 

interesująca historyków ale i zwykłych Polaków. Mamy do czynienia z narodem ukraińskim 

również i w naszej gminie. Od wielu lat pracują w wielu naszych firmach, są czasami sąsiadami, 

uczestniczą też w życiu naszym społecznym i kulturalnym i my też jako Ropczyce pamiętajmy 

i o tym mówmy. Wpisaliśmy się w ten wielki wymiar Polski. Przypominam, że na terenie naszej 

gminy przez ten rok mieliśmy zameldowanych, wydaliśmy PESEL około 400 obywatelom 

narodowości ukraińskiej, dokładnie to było 398 osób. To jest tylko 1,5% naszych mieszkańców. 

Zakładam, że jest nas około 27 500. Wydaliśmy przez ten rok z budżetu państwa poprzez 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej około 1,5 miliona na różne formy prawne 

pomocy dla tych rodzin, w tym dzieci, ich wyżywienie, noclegi, pomoc, która została zapisana 

w planie i ma swoje odniesienie do stosownych ustaw i rozporządzeń. Dzieci z tych rodzin są 

również w naszych szkołach i również się nim opiekujemy na miarę sąsiedniego dobrze 

współpracującego państwa. Chciałbym raz jeszcze podziękować wszystkim inicjatorom 

wielkiego festynu, który odbywał się w roku ubiegłym w naszej hali nowej szkoły numer 1. 

Organizatorom, szkole, Centrum Kultury i wielu naszym działaczom w tym państwu 

samorządowcom i mieszkańcom Ropczyc bo pozyskaliśmy znaczne środki. Kupiliśmy 

niezbędne rzeczy. Przewieźliśmy do miasta na Ukrainie, które tą pomoc przyjęło, potrzebowało 

i było niezwykle wdzięczne ale też chcę przypomnieć o wielu tego typu podobnych działaniach 

na terenie miasta i gminy i wśród jednostek OSP, zebrany sprzęt, który wraz ze sprzętem  

z innych gmin pojechał na Ukrainę i w jakiś sposób doposażył ich czynniki, które walczą  

z pożarami, zabezpieczają życie. Również nasze środowiska lokalne, przykładem jest Lubzina, 

państwa radnych, pana przewodniczącego i pana przewodniczącego klubu PiS, gdzie 

mieszkańcy sami z siebie w związku z panem sołtysem i jego aktywnością, radą sołecką, szkołą 

zabrali wiele ton różnej żywności, różnych środków i też do określonego miejsca na Ukrainie 

wywieźli. I chcę w ten sposób powiedzieć, że tak jak i cała Polska Ropczyce i nasza gmina, 

nasi mieszkańcy byli aktywni w tej wielkiej pomocy w ciągu tego roku. Czy ta pomoc jest dalej 

potrzebna? Ona jest potrzebna, może bardziej staje się instytucjonalna, strukturalna i bardziej 

już włączył się świat ze swoimi środkami i organizacjami pozarządowymi, które wkraczają  

i uzupełniają ten czynnik emocjonalny, bezpośredni. Dobrze, że tak jest bo wiadomo, że zawsze  

emocje w pewnym okresie opadają i ta pomoc mogłaby być niewystarczająca a tamtym ludziom 

wciąż trzeba pomagać. Chcę też bardzo serdecznie państwa zaprosić na uroczystą sesję, która 

będzie za tydzień, w przyszły piątek 3 marca i chcę przypomnieć, że to nie tylko godzina 13:00 

ale jeśli tylko czas wam pozwoli zapraszam na 11:30 do złożenia kwiatów pamięci pod 

pomnikiem króla Kazimierza Wielkiego, twórcy, założyciela tego miasta i również pod 

pomnikiem księdza doktora Zwierza w Rynku o 12:00. Chcemy poczęstować naszych 

mieszkańców wolnych od pracy zawodowej, chętnych, młodzież wracającą ze szkół tortem 

okolicznościowym. 13:00 sesja uroczysta z udziałem wicewojewody. Będą odznaczeni również 

nasi samorządowcy, więc byłoby dobrze gdybyśmy w tej sesji współuczestniczyli i też nadanie 

tytułów Zasłużony dla Ropczyc, w tym dla wspomnianego liceum ogólnego i wtedy 
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przypomnimy, że dzisiaj podjęliście Wysoka Rado ważną decyzję, żeby pomóc dyrekcji szkoły 

w organizacji tego pięknego jubileuszu. Zawsze ważne są sprawy ekonomiczne, sprawy 

finansowe. Jest początek roku i w zasadzie za kilka dni koniec lutego. Pozwoliliśmy sobie 

zgromadzić na tyle środków finansowych tej nadwyżki nad tymi bieżącymi ale obligatoryjnymi 

wydatkami całej gminy, wszystkich naszych agend i jednostek, że wczoraj wypłaciliśmy 

trzynastki dla większości jednostek organizacyjnych, za wyjątkiem szkół i przedszkoli bo 

czekamy na subwencję oświatową ale mamy informację, że w pierwszych dniach marca 

wypłacimy również trzynastkę dla nauczycieli. Z jednej strony to nie opóźnienie bo termin 

ustawowy to do końca marca a z drugiej strony szczęście, że jeszcze ta trzynastka dla 

nauczycieli, dla szkół, dla pracowników wszystkich samorządowych jest bo bez mała połowa 

naszej kadry pracuje na wysokości najniższych płac albo 300-400 zł brutto więcej niż najniższa 

płaca, która obowiązuje, więc nie są to jakieś wielkie środki. Na pewno nasze agendy 

samorządowe typu pomoc społeczna, kultura, biblioteki, centrum sportu a i po części sam urząd 

i cała kadra administracyjno-techniczna w szkołach, przedszkolach to są pobory dzisiaj  

w ramach tej drożyzny, inflacji trudne do załatania wszystkich naszych codziennych potrzeb. 

Ta trzynastka jest wielkim wsparciem i oby była dalej w samorządzie utrzymana bo różne są 

głosy. Szukamy oszczędności i wiemy jak to jest, że trzeba też mieć argumenty i bronić się 

właśnie tymi dość niskimi płacami. Ubolewam, że akurat przyszły do wszystkich gmin 

informacje z Ministerstwa Finansów, po już opublikowaniu w dzienniku ustaw budżetu 

państwa na ten rok 2023, że nie powiększono nam różnych subwencji i dotacji przypadających 

naszej gminie w tym roku tylko pomniejszono subwencję oświatową o 134 000 zł. Na następnej 

sesji przedłożymy z jakich paragrafów z działu oświata musimy zdjąć te środki finansowe. 

Ubolewam dlatego, że bardzo bym się ucieszył, gdyby było 134 000 plus bo te potrzeby nasze 

w związku z utrzymaniem całej naszej infrastruktury, z tych wszystkich zadań, których 

przybywa ustawowo lub rozporządzeniami, zarządzeniami, oczekiwań mieszkańców, drożyznę 

są takie, że ciężko nam spiąć z lokalnych podatków przy tych subwencjach i dotacjach, które 

mamy i musimy co sesja kombinować jak przesuwać, jak łatać te dziury i jak sobie radzić.  

W dniu wczorajszym podpisałem w imieniu gminy ugodę z Przedsiębiorstwem Budowy Dróg 

w Dębicy, które to przedsiębiorstwo w roku ubiegłym wykonywało nam dwa wielkie projekty 

milionowe na przebudowę dróg, między innymi jeżeli chodzi o tą ulicę Brzozową. Inwestycja 

w okresie dwóch lat wpadła w tą drożyznę wynikającą trochę z wojny, trochę z tych wszystkich 

spraw globalnych pocovidowych i roszczenie wykonawcy w pierwszych miesiącach realizacji 

tej inwestycji w granicach 1 000 000 zł skończyło się na tym, że ugoda podpisana dotyczy 

wypłaty kwoty 440 000 zł. Z tego wypłaciliśmy już paręnaście tygodni temu 150 000 zł i teraz 

będziemy musieli wypłacić 290 000 zł.  To jest ugoda sądowa na bazie mediacji sądowej, 

trwająca wiele tygodni. To jest znowu wielki problem. Na następnej sesji będziemy przedkładać 

Wysokiej Razie propozycję skąd zdjąć te środki finansowe, żeby tą ugodę wypłacić. Liczymy, 

że może jednak z ubiegłego roku nadwyżka pozostających środków pozwoli nam tą dziurę 

załatać i zabezpieczyć inne potrzebne środki, których budżet nie ujął, nie dlatego, żeśmy nie 

mogli ich wyliczyć, choćby informacja związana z potrzebami w zakresie remontów szkół, czy 

pytanie jeszcze raz samorządu wojewódzkiego czy nie chcecie się dołożyć do modernizacji 

drogi wojewódzkiej przebiegającą przez naszą gminę w Okoninie i taką deklarację żeśmy 
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wstępnie złożyli na 300 000 zł i teraz będziemy szukać czy są możliwości czy nie. W miesiącu 

marcu tego typu decyzję musimy podjąć i są to dość trudne decyzje. Jednym z takich ważnych 

aspektów jest też kwestia węgla, tematu i zadania, które nam wyrzucono. Ten węgiel mamy dla 

tych, którzy te wnioski złożyli i zapłacili środki finansowe, mogli go odebrać. Natomiast mamy 

na składzie węgiel dla tych, którzy spełniali kryteria, tylko muszą zapłacić. Apelowałbym  

w ten sposób wykorzystując również dzisiejszą sesję do tych wnioskodawców z terenu miasta 

i gminy Ropczyce wpłacajcie, jeżeli chcecie ten węgiel nabyć bo macie prawo bo ten węgiel 

leży, tańszy nie będzie. To jest jak mówiliśmy wielokrotnie jedna z najtańszych ceny węgla na 

terenie Podkarpacia i pewnie na rynku tańszy w tym sezonie nie będzie, więc warto nie 

wstrzymywać wykupu tylko go realizować. 2/3 uprawnionych wykupiło, zostało na ten rok 1/3 

naszych mieszkańców uprawnionych do zakupu tego węgla. Termin to koniec kwietnia. Byłoby 

dobrze jak byśmy się rozliczyli, jak byśmy nie musieli się zastanawiać co z nadwyżką tego 

węgla zamówionego zrobić. Nasi sołtysi, nasi przewodniczący osiedli zdecydowali się jak co 

roku pobierać podatki w imieniu gminy, te uchwalone w listopadzie ubiegłego roku. Bardzo 

dziękuję za to państwu sołtysom i przewodniczącym osiedli. Apeluję do państwa w rozmowach 

z naszymi mieszkańcami przedkładajcie państwo w różnych pytaniach, czasami trudnych,  

w oczekiwaniach nasze argumenty, nasze racje, wyjaśniając naszą sytuację, nasze możliwości. 

Rozumiemy wiele oczekiwań i chcemy rozwiązywać wiele problemów ludzkich i też dla 

różnych grup, mieszkańców osiedli i wiosek na miarę naszych możliwości finansowych bo 

gmina to nie urząd, to nawet nie burmistrz i rada ale tak naprawdę to pieniądze, które pochodzą 

od naszych mieszkańców, to jest tak naprawdę gmina bo to jest instrument sprawczy, którym 

możemy rozwiązywać naszych wiele innych problemów. Mamy krótkie okresy intensywnej 

zimy i wygląda na to, że przynajmniej tutaj środków zabezpieczonych w budżecie na ten sezon 

zimowy nam nie braknie. Wtedy, kiedy nie ma zimy to też jeżeli chodzi o utrzymanie czystości 

miasta płacimy. To są środki w granicach 1/4 dnia zimowego ale one też są ważne i staramy 

się, aby to miasto w okresie między tymi śniegami było czyste, w miarę zadbane i tak jest. 

Dziękuję moim kolegom z referatu dróg, że się o to starają i dbają ale też i firmom, które za to 

odpowiadają i wykonują. Wczoraj miałem okazję wieczorem przejść przez miasto i widzę 

pracujący sprzęt. Nie między 7:00 i 8:00 wtedy, kiedy jest duży ruch komunikacyjny ale 

wieczorem o 20:00 wtedy, kiedy nie ma tego ruchu sprzęt jeździ i porządkuje. To wszystko 

kosztuje np. kończymy rozstrzygać przetarg na utrzymanie zieleni, ukwiecenia i proszę sobie 

wyobrazić, że kwoty najniższych ofert w przetargu to już w granicach 340 000 zł czy 360 000 

zł za sezon. Nie ma wyjścia, trzeba to zapłacić bo przecież chcemy, żeby ktoś pielęgnował tą 

zieleń, kwiaty i żeby to miasto wyglądało, póki jeszcze dajemy radę, tak jak do tej pory. 

Staramy się nie obniżać poziomu tych różnych usług o czym często mówię, że to jest dla nas 

priorytet. Złożyliśmy ważne wnioski do różnych instytucji, jeżeli chodzi o możliwość 

pozyskania środków finansowych na drogi, między innymi do FOGR-u do Urzędu 

Marszałkowskiego. To są drogi jedna z pogranicza Małej i Niedźwiady i droga z pogranicza 

miejscowości Niedźwiada i gminy Dębica. Zobaczymy jakie będą efekty. Liczymy, że jak 

zawsze będziemy mogli te drogi kamieniem poprawić a następnie jest to jakby przygotowanie 

do etapu położenia nakładki bitumicznej. Została też podpisana ta najważniejsza umowa na 

realizację największej inwestycji drogowej w przyszłym roku, czyli ulica Przemysłowa. 
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Jeszcze raz dodam, że tutaj mamy pozyskane środki rządowe w wysokości 5 000 000 zł bez 

tysiąca. Dokładamy 345 000 zł i mamy piękne połączenie dróg wojewódzkich, powiatowych  

i otwarty cały ten obszar inwestycyjny wokół Zakładów Magnezytowych na Czekaju. Dość 

często pojawiają się u nas różni inwestorzy pytając o grunty pod różne inwestycje. Myślę, że 

uzbrojenie tego terenu jeszcze przyczynili się do aktywności inwestorów. Inwestorzy oczekują, 

że ruszą środki europejskie i będą mogli skorzystać z różnych grantów dla inwestujących  

w działalność różną, przede wszystkim gospodarczą i oczekują zwykle od nas pomocy  

w wykupie tych nieruchomości od właścicieli i współwłaścicieli. Ropczyce nie mają takiego 

szczęścia jak inne miasta, że mają grunty po byłych pegeerach, po Agencji Nieruchomości 

Rolnych, że jest jeden właściciel, nawet prywatny, który ma 50 hektarów, czy 30 i można się  

z nim dogadać. U nas ten areał to jest od 20 do 40 arów czasami w rękach kilku 

współwłaścicieli. To jest olbrzymi problem przed pozyskaniem inwestorów. Mam nadzieję, że 

te inwestycje wreszcie ruszą. Również duży park handlowy ma powstać i projekt jest na 

końcowym etapie, jeżeli tylko nic złego nie wyniknie, jeśli nie dojdzie do jakiejś niespójności 

między właścicielem terenu a funduszem inwestycyjnym z Poznania. Również pojawiają się 

fundusze bardzo odległe, nawet z Azji pytają o możliwości terenowe, o możliwości wykupu 

różnych firm. Mam nadzieję, że wreszcie coś z tych inwestycji zapowiadanych u nas ruszy, co 

przyczyni się do aktywności firm podwykonawczych i że później będą nowe miejsca pracy. 

Temu wszystkiemu służą między innymi drogi, ta infrastruktura niezbędna, dojazdowa, 

otwierająca te obszary. Chcę dodać również, że projektujemy bardzo wiele różnych projektów. 

Projektujemy po to, że jeżeli chcemy w przyszłości ze środków europejskich czy innych 

rządowych projektów pozyskać jakieś środki duże, mniejsze na realizację tych zadań to muszą 

być projekty, muszą być pozwolenia i dlatego teraz przez ostatnie 2 lata i ten rok jest rokiem 

robienia projektów i wyczekiwaniem, że wreszcie będzie można te projekty lokować poprzez 

składanie wniosków i je realizować. Wciąż kończymy remont drogi gminnej Niedźwiada - 

Kolawa, budowa dróg na osiedlu pod Pałacem wraz z chodnikiem przy ulicy księdza Wójcika, 

budowa drogi, przebudowa drogi ulicy Polnej, budowa infrastruktury drogowej wraz z całym 

uzbrojeniem przy ulicy Skorodeckiego, przebudowa drogi gminnej Lubzina-Brzezówka, 

budowa drogi gminnej z niezbędną infrastrukturą przy 3 Maja, ta droga w górę za kółkiem 

rolniczym. W ramach tego działu również staramy się zgodnie z ustawami dopłacać dodatki 

mieszkaniowe dla tych rodzin, które są słabsze ekonomicznie. W ramach TBS-u mamy program 

rządowy Mieszkanie na start, gdzie dopłacamy do tych, którzy płacą za ten czynsz i to jest 

niezwykle ważne pozyskane środki finansowe wspierające tych lokatorów. Jesteśmy na etapie 

przygotowywania się wraz z grupą zakupową, z naszymi ościennymi gminami Sędziszów, 

Iwierzyce, Wielopole i gminą Świlcza przetargu na okres jednego roku energii elektrycznej  

i gazu i też boję się rozstrzygnięcia tego przetargu bo pełnomocnik, który w naszym imieniu 

pomaga przygotować ten przetarg naszemu referatowi panu Maciejowi Sikorze straszy nas  

w cudzysłowiu, żebyśmy wiedzieli, że na pewno ceny radykalnie, te które dzisiaj płacimy za 

energię elektryczną wzrosną. Suma wszystkich kosztów energii elektrycznej gminy czy 

jednostek organizacyjnych, tego wszystkiego co na gminę się składa, obiekty sportowe, OSP, 

szkoły, przedszkola, baseny, ulice i tak dalej, inne obiekty, domy kultury, biblioteki to  

w granicach 3 000 000 zł i gdyby nawet o 50% tylko podskoczyło to już dodatkowo 1,5 miliona 
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i to jest ta obawa już dzisiaj co przyniesie nowy rok. Za dwa miesiące może nie ale za 3 miesiące 

już pierwsze pytanie będzie miało odpowiedź nie retoryczną ale faktyczną. Z dziedziny 

inwestycji liniowych i kubaturowych projektujemy wodociąg w Niedźwiadzie Górnej. Wkrótce 

powinien być za niespełna dwa, trzy miesiące zakończony. Projektujemy budowę sieci 

wodociągowej w przy ulicy Kolejowej, projektujemy budowę sieci wodociągowej i kanalizacji 

na osiedlu Skorodeckiego. To jest ostatni etap inwestycji z tamtego roku. Projektujemy  

i budujemy sieć wodociągową 3 Maja, Monte Cassino. Tutaj wspieramy tych kilkunastu 

mieszkańców. Projekt kwota 41 000 wraz z realizacją. Projektujemy kompleks sportowy  

w Niedźwiadzie Dolnej. Jesteśmy na etapie przedkładania koncepcji zmian projektowych 

projektu technicznego. Dzisiaj też było spotkanie z właścicielem, sąsiadem od którego jeszcze 

parę arów chcemy dokupić. Wygląda na to, że w miesiącu październiku, listopadzie będziemy 

mieli projekt techniczny z pozwoleniem, w granicach będziemy poszukiwać kilku milionów 

złotych. Sądzę dzisiaj, że w granicach od 8 do 11 000 000 złotych, aby ten stadion, który mógłby 

być, gdyby były te pieniądze pięknym stadionem lekkoatletycznym, z piękną bieżnią,  

z obiektami, z płytą do również innych dyscyplin sportowych oprócz piłki nożnej, z parkingami, 

z możliwością w tym obszarze przebudowy przedszkola na żłobek i przedszkole. Mamy 

pieniądze na projekt i będziemy szukać mając projekt pieniędzy przede wszystkim ze środków 

Unii Europejskiej ale również i rządowych. Zakontraktowaliśmy przebudowę placu zabaw na 

Ogrodzie Jordanowskim, to kwota prawie 200 000 zł. Większość tej kwoty pochodzi z dotacji, 

więc liczymy się z tym, że po okresie wakacyjnym, w okresie wakacyjnym będzie częściowo 

zmodernizowany ten ogród służący wielu naszym dzieciom. Też projektujemy sieć 

wodociągową i kanalizacyjną przy ulicy Przemysłowej. Rozpoczęła się budowa naszego 

pumptrack-a czyli dwóch torów rowerowych. Przypominam, że to kwota 670 000 zł i większa 

część tej kwoty jest pozyskana ze źródeł zewnętrznych. Projektujemy sieć wodociągową dla 

obszaru mieszkańców ulicy świętej Anny. Również jesteśmy na końcowej fazie 

przeprojektowywania szkoły w Brzezówce na oddział żłobkowy z tym, że złożyliśmy wniosek 

do rządowego programu na dofinansowanie tych miejsc z przebudowy, jak również to co już 

wcześniej zapowiadałem na budowę żłobka i przedszkola, głównie żłobka, o tym mówi dotacja 

trzyletnia z programu Maluch plus w Ropczycach w obszarze osiedla Mehoffera i przy szkole 

w Niedźwiadzie Dolnej pod kątem miejscowości okolicznych Mała, Niedźwiada, Łączki, może 

nawet sięgamy i w kierunku Okonina. Również mamy w końcowej fazie gotowy projekt 

techniczny wykonawczy zagospodarowania plomby terenowej po zburzonym dworcu PKS-u. 

Chcemy to zagospodarować jak najmniejszymi środkami ale to na pewno będzie w granicach 

230 000 zł na kilka lat. Nie wiem czy te kilka lat o czym wcześniej mówiłem, że projektujemy 

te obiekty kultury na przyszłe 100 lat dla mieszkańców Ropczyc i naszej Ziemi Ropczyckiej, 

czy uda się nam wybudować, rozpocząć budowę za 3 lata, a może za 5, nikt nie da 

jednoznacznej odpowiedzi. Musimy robić projekt techniczny bo jak nie ma projektu nie ma 

szans na szukanie środków finansowych ale może się tak zdarzyć, że to błoto, które tam dzisiaj 

jest i te stawki wodne zagospodarujemy pod kątem rekreacyjnym a za 2 lata będzie budowa. 

Chcę dzisiaj się zastrzec, że tak trzeba bo nie ma nigdy jednoznacznych odpowiedzi bo my 

dzisiaj jako samorządy nie możemy planować sobie długofalowo rozwoju, inwestycji bo te 

środki na to nie pozwalają. Tak po części było jeszcze 10 lat temu, może jeszcze 5 lat temu ale 
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już od paru lat absolutnie środki, które są z naszych dochodów wynikających z ustaw 

wystarczają tylko i wyłącznie na bieżące funkcjonowanie pod warunkiem, że bardzo oszczędnie 

tymi środkami własnymi gospodarujemy. Złożyliśmy też duże wnioski do programów 

rządowych na przebudowę dróg Niedźwiada-Kolawa z mostem. To projekt, który 

wyszacowany jest przez kosztorysantów na kwotę około 3 500 000 zł, dotacja mogłaby wnieść 

2 200 000 zł, jeżeli pozyskamy te środki finansowe i również na drogę graniczną pomiędzy 

gminami i droga Kociomyśl, też to jest poważny projekty na kilka milionów złotych. 

Dwukrotnie nie udało się nam uzyskać dofinansowania. Zobaczymy czy do trzech razy sztuka. 

Program Maluch, który już został złożony do wojewody z naszej gminy dotyczy kosztów 

budowy w okresie 3 lat kwoty 6 200 000 zł na dzisiejsze ceny, możliwa dotacja to 4 142 000 

zł. To są pieniądze, które wynikają z algorytmu i być może, że te środki będą. Jak będą to 

będziemy decydować w jaki sposób znaleźć nasz udział i systematycznie etapami rozpoczynać 

te zadania. Najbliższy jest Mehoffer bo wszystko mamy, projekt, pozwolenie tylko ogłaszać 

przetarg i Brzezówka bo w zasadzie prawie mamy. Jeszcze tylko zgłoszenie do zmiany tego 

projektu i moglibyśmy tę dziedzinę uruchamiać. Składamy na KGW, jeżeli to jest możliwe  

i dzisiejszy przykład uchwalenie planu dla Małej oznacza też składanie wniosków. Nie jakiejś 

wielkiej kwoty, kilkunastotysięczne ale każda kwota jest dla nas istotna, ważna i ona bardzo 

wspiera nasze możliwości. Ochrona środowiska - realizujemy jako gmina pomoc naszym 

mieszkańcom w ramach programu Czyste Powietrze we współpracy z agendą narodowego 

funduszu jakim jest Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i namawiam państwa sołtysów, 

przewodniczących osiedli w rozmowach z ludźmi, z mieszkańcami mającymi swoje własne 

domy czy inne obiekty do korzystania z tej pomocy. Jesteśmy jako gmina bardzo aktywni. To 

trójka gmin na terenie Podkarpacia, która z tego programu rządowego najwięcej skorzystała, 

jeżeli chodzi o kwotę i po to właśnie mamy naszych pracowników przeszkolonych, 

przygotowanych, zparterowanych, żeby nasi mieszkańcy nie musieli chodzić  po schodach, 

żeby pomagać, wymieniać stare piece, docieplać, wymieniać instalacje centralnego 

ogrzewania, ciepłej wody, również na instalacje mikrofotowoltaiczne. Czasami można 

skorzystać też ze środków na wymianę okien czy drzwi. Będąc przy sprawach z zakresu 

środowiska trochę ubolewam i też skomentuję, że na tej sali z inicjatywy naszych radnych 

obydwu klubów postanowiliśmy zorganizować posiedzenie dwóch komisji środowiskowych 

powiatu i naszej miejskiej, dotyczącej kwestii miasta Ropczyce, infrastruktury technicznej, 

która zagrożona jest zalewaniem gwałtownych burz i podlewaniem czasami z takich zjawisk 

jak choćby topniejące śniegi. Z ubolewaniem bo w wystarczającym terminie wystąpiłem 

pisemnie w imieniu samorządu do starosty, do przewodniczącego rady, do przewodniczącego 

komisji, do dyrektora wydziału ochrony środowiska. Następnie 3 tygodnie później poszedłem 

osobiście do starosty, mówiąc jak to ważne, istotne. Przypominając, że zalewało już  

w przeszłości infrastrukturę oświatową, liceum, naszą wspólną halę. Szkoda tych boisk przy 

ulicy Witosa ale przede wszystkim szkoda tych mieszkańców pomiędzy ulicą Wyszyńskiego 

powiatową a rzeką bo te osiedla, te domy niektóre są zagrożone też i po stronie północnej ulicy 

powiatowej Wyszyńskiego, budujemy coraz więcej, my też ale mieszkańcy Ropczyc. Coraz 

więcej tej wody spływa gwałtownie bo coraz więcej jest utwardzonych terenów parkingów, 

placów, dachów itd. Trzeba robić audyty, trzeba etapami wspólnie tam, gdzie jest wspólna 
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infrastruktura próbować łyżeczką robić. Pan starosta to tak skomentował, że gmina tylko bije 

pianę, więc ważniejsza jest dla niego uroczystość podsumowania na policji. Ale tak się złożyło, 

że akurat to posiedzenie komisji środowiska, byłem chory prowadził mój zastępca  

i uczestniczył w tym sprawozdaniu policji. Można było to pogodzić i nic się nie stało. Podaję 

to jako przykład, który trzeba poprawiać. Ja nie widzę żadnych przeszkód, żeby z panem 

starostą rozmawiać, do niego chodzić i namawiać go do różnych rzeczy. Przyjmuję bardzo 

poważnie jego prośby o wsparcie. Przedstawiałem Komisji Rewizyjnej ostatnio wniosek pana 

starosty o dofinansowanie i pomoc w zakresie przebudowy drogi powiatowej, droga krajowa  

w Lubzinie do drogi wojewódzkiej w Okoninie. Na miarę naszych możliwości będziemy 

próbowali przedstawić Wysokiej Radzie w marcu jakąś kwotę. Uważam, że nie chodzi o to, 

żebyśmy na siebie zbytnio pomrukiwali ale też żebyśmy chcieli współpracować bo to jest nasz 

obowiązek i zadanie. Nikt tutaj nie organizuje spotkań, żeby bić pianę i raz jeszcze w miesiącu 

kwietniu będę prosił pana przewodniczącego by na sesji kwietniowej do porządku obrad wpisać 

punkt dotyczący informacji o pracy Polskich Wód w zakresie zabezpieczenia Ropczyc i okolic 

przed powodzią z Wielopolki. Będziemy pytać się agendy rządowej co w ciągu roku od tamtej 

sesji zrobiono. Od tego jesteśmy, żeby pytać, taka jest nasza rola, nie mamy tutaj możliwości 

kompetencyjnych, finansowych, ekonomicznych, żeby sami być sprawczym w tym zakresie, 

więc bijemy pianę, pytamy. Jak to ktoś nazywa biciem piany rolę naszą też taką sprawdzającą 

i inicjacyjną to niech tak będzie. W zakresie gospodarki przestrzennej kolejne plany 

przestrzenne przygotowujemy. Ten plan pod kątem rozbudowy cmentarza w Witkowicach jest 

na agendzie, jak również i podpisane umowy na projektowanie szczegółowego planu 

zagospodarowania pod przyszłe budownictwo blokowe na lat 50 do przodu. Będzie to trwało 

2-3 lata ale kiedyś zamkniemy. W tym czasie będziemy przygotowywali infrastrukturę pod 

budowę w następnym terminie czasowym również mieszkań w blokach bo taka jest potrzeba. 

Sam się zdziwiłem pytając nasz referat gospodarki przestrzennej czy opadła liczba wniosków 

o decyzję o warunkach zabudowy dotyczących budowy nowych domów. Nie. To jeszcze jest 

nawet większy poziom. Z jednej strony zdziwienie bo sytuacja finansowa, ekonomiczna jest 

trudna, drożyzna a z drugiej strony uwidacznia się wielka dynamika potrzeb w tym zakresie  

i aktywność ludzi. Jak się decydują wystąpić z wnioskiem o decyzję o warunkach zabudowy to 

znaczy mają działki, kupują, zamieniają i mają wizję jak pozyskać środki na budowę domu. 

Może możliwości zdobycia tych środków za granicą, może oczekiwanie na zapowiadany 

rządowy plan 2% pożyczki hipotecznej bardzo dobrze. Bardzo by się dobrze stało, gdyby taki 

program nawet dla tych młodszych rodzin został uruchomiony bo rzeczywiście to budownictwo 

jest olbrzymią lokomotywą rozwoju, daje wiele miejsc pracy i angażuje inne rodzaje przemysłu. 

Ja się tylko z tego cieszę bo w jednym tylko miesiącu od ostatniej sesji do dziś wpłynęło kolejne 

33 wnioski o decyzję o warunkach zabudowy, w większości mieszkaniowe. Wydaliśmy 17, nie 

nadążamy, ciężko to jest przerobić. Jak tak dalej pójdzie to pobijemy rekord sprzed dwóch lat 

i oby tak dalej było. Wypłaciliśmy głównie mieszkańcom Pietrzejowej, właścicielom 

nieruchomości przy budowanej drodze przy kapliczce na Jana, ulica Przemysłowa do 

Wyszyńskiego, dokładna kwota 327 500 zł. Wzbogaciliśmy tych ludzi bo niestety taka jest 

procedura, że wycena dotyczy nieruchomości jak jest specustawa a nie gruntu rolnego. Czyli 

zapłaciliśmy im kilkakrotnie więcej niż dzisiaj te 10 arów na przykład kupione od Kowalskiego 
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gruntu rolnego ale te pieniądze zostają u nas. Mam nadzieję, że ci nasi mieszkańcy będą 

inwestowali i te środki będą służyły a i grunty otworzą się na działalność gospodarczą, 

usługową i że wszystko to sprzyja rozwojowi, w tym znaczeniu też ten rozwój my kreujemy 

jako samorząd i do tego się trochę przyczyniamy. Ośrodek pomocy społecznej spadła nam duża 

sprawa jaką jest dodatek do każdego dziecka 500 zł i 300 plus. Przejął to ZUS i dobrze. 

Niemniej jednak te kwoty, które co miesiąc wypłacamy dalej są znaczące. Świadczenia 

rodzinne w miesiącu lutym to 1 118 000 zł, które płyną do naszych mieszkańców. Z funduszu 

alimentacyjnego 97 osób otrzymało wsparcie 39 000 000 zł. W miesiącu lutym 70 osobom  

i rodzinom pomogliśmy w formie finansowej i rzeczowej na kwotę 40 000 zł. 50 osobom 

zasiłek okresowy finansowy i rzeczowy 23 000 zł. 15 rodzinom pomogliśmy w zasiłkach 

celowych. 67 osób, rodzin otrzymało posiłek, dzieci - posiłek w szkole i w domu. Miesięcznie 

jest to kwota 16 000 zł. Dożywiamy w sumie 107 dzieci poprzez środki pomocy, które w 70% 

są środkami państwowymi, rządowymi a w 30 % naszymi pochodzącymi z naszych lokalnych 

podatków. Wśród tych 107 dzieci dożywianych w naszych szkołach 22 dzieci pochodzi  

z Ukrainy. Wspomniałem wcześniej o środkach, które wydajemy na rodziny ukraińskie. To jest 

w granicach 150 000 zł miesięcznie i to są w zasadzie środki rządowe, nie obciążamy naszych 

lokalnych podatków. Działalność Centrum Kultury to bardzo aktywny okres. Teraz będzie 

trochę niby spokoju bo post ale z drugiej strony mamy te ważne wydarzenia o czym przed 

chwilą wspominałem i apelowałem, że chcemy się spotkać trzeciego jako uroczysta sesja  

w centrum kultury, z częścią artystyczną naszych zespołów i zewnętrznych. Też chcemy zrobić 

okazjonalne spotkanie, podtrzymać te tradycje szacunku do kobiet 8 marca. Ciekawa inicjatywa 

w wielu gminach, u nas też w centrum kiermasz, tłusty kiermasz. Bardzo dziękuję tym spośród 

naszych kół gospodyń wiejskich, które napracowały się, przygotowały, przyjechały. Sprzedały 

wszystko w mig. Wniosek, że być może warto w przyszłym roku to jeszcze rozszerzyć, jeszcze 

zainteresować. To są takie formy, gdzie ludzie się zatrzymają i porozmawiają i aktywizujemy 

bardziej nasze Koła Gospodyń Wiejskich. To jest ich praca, ofiarna praca ale z drugiej strony 

chcemy, żeby te nasze remizy strażackie, kluby, domy kultury żyły. Dom kultury bardzo 

aktywnie działa i nasze domy kultury. Różne spotkania okazjonalne w naszych domach kultury 

w terenie. Ważne, że są a też zawsze Wysokiej Radzie i państwu sołtysom przypominam, że 

jak czasami porównujemy a bo w sąsiednim Sędziszowie to oni mogą realizować takie i takie 

zadania a wy tu w Ropczycach wciąż narzekacie. Proszę mi pokazać w naszej sąsiedniej, 

przyjaznej gminie czy mają 5 domów kultury. Proszę mi pokazać czy mają basen o którym na 

komisjach mówiłem, że rocznie dokładamy do naszego basenu obok przychodów z tytułu 

sprzedaży biletów prawie 3 000 000 zł. Ktoś kto takiej infrastruktury nie ma może wydać te 

pieniądze na inne cele bo mniej więcej podatki są prawie wszędzie jednakowe. Różnimy się 

tam pół złotego na metrze kwadratowym podatku od nieruchomości w górę, w dół. I subwencje 

są absolutnie przepisane. Na przykład największa oświatowa do dzieci to jest podobnie. 

Podobnie oni też sąsiedzi i wszystkie inne gminy narzekają, że subwencja jest absolutnie 

ździerstwem państwa w stosunku do samorządów gminnych i że dokładamy 50% i, że to jest 

największe obciążenie. Gdyby tu była sprawiedliwość, że państwo utrzymuje nauczycieli a my 

resztę to bylibyśmy w zupełnie innej sytuacji. Uważam, że gminy powinny zdążać  

w następnych rozwiązaniach politycznych tego kraju do takich rozwiązań prawnych, że za 
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nauczycieli, ponieważ ich wynagrodzenia ustala absolutnie nie organ prowadzący tylko rząd, 

minister edukacji, cały rząd i cała ta sfera polityczna, która odpowiada za rządzenie to niech 

oni za to płacą, za płace i pochodne i niech odpowiadają a my za resztę i to byłoby bardzo 

uczciwe, sprawiedliwe a tak nie jest. Dlatego ja czasami psioczę na rząd, co mi często 

wypomina pan poseł, że płaczę. Będę płakał ale ja też dodam w odpowiedzi panu posłowi, że 

na inne rządy też płakałem, a przeżyłem jako burmistrz jako wójt, burmistrz wiele rządów. 

Sport. Dziękuję panu dyrektorowi, naszym pracownikom sportu za wiele różnych inicjatyw. 

Mieliśmy przede wszystkim halowe rozgrywki na salach gimnastycznych. Było piękne 

podsumowanie Gala Sportu. Dziękuję organizatorom gali, centrum sportu, centrum kultury, 

wiceburmistrzowi panu Markowi bo to koordynował i też zorganizowaliśmy tutaj na tej sali 

spotkanie z prezesami wszystkich klubów naszych sportowych w granicach około 30, które są 

dotowane przy różnej dyscyplinie sportowej, gdzie starałem się wyjaśnić naszym partnerom, 

że wszystkie dyscypliny są dla nas ważne, że to co robią to jest wspaniała rzecz, rozwijanie 

zainteresowań sportowych dzieci i młodzieży i my za to odpowiadamy. Za sport ten powyżej 

18 lat nie odpowiadamy ustawowo ale wspieramy bo to traktujemy jako promocja dyscyplin 

sportowych i promocja miasta ale nie chcemy brać na siebie ciężaru odpowiedzialności za 

wszystkie koszty tych dyscyplin ponadmłodzieżowych czyli senioralnych. Jeżeli chodzi  

o wzrastające bardzo koszty utrzymania i rozwijania klubów sportowych dla dzieci i młodzieży 

apelowałem do prezesów, że również szukamy środków poza gminą, że środki w tym roku będą 

w wysokości ubiegłego roku ale niestety nic więcej, że trzeba szukać w różnych agendach 

rządowych, związkowych na szczeblu centrali, województwa, u różnych instytucji, firm i u tych 

rodziców których na to stać. Jestem przekonany, że co drugi z państwa radnych może  

w większym stopniu łożyć na rozwój sportowy swoich dzieci. Biblioteka. Bardzo dziękuję pani 

dyrektor, kupujemy nowe książki. Tylko w miesiącu lutym 140 książek nowych żeśmy 

zainwetaryzowali. W miesiącu lutym wypożyczyliśmy w naszych wszystkich bibliotekach  

5 551 książek. W roku ubiegłym roku nasi mieszkańcy, my kupiliśmy alkohol w naszych 

placówkach handlowych za 22 233 832 zł. Na jednego mieszkańca wydajemy rocznie 814 zł 

na alkohol. Z jednej strony można by powiedzieć, że dzięki temu wpłynie do gminy 485 000 

zł, które w dużej części wydamy na sport ale z drugiej strony jeżeli stać naszych mieszkańców 

na 22 500 000 to niech 10% z tego pójdzie na sport dla dzieci i młodzieży. Niech wesprą swoje 

wnuki, niech wesprą większą kwotą swoje dzieci. Wysoka Rado, 3 marca w święto naszego 

miasta oprócz tortu zapraszamy również na kawę i herbatę po tej uroczystości. 

 

6. 

Przewodniczący Rady: Na podstawie artykułu 21 ustawy o samorządzie gminnym komisje rady 

podlegają Radzie gminy, przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdanie z działalności.  

W e-sesji zostały przekazane sprawozdania z działalności wszystkich sześciu komisji stałych 

w roku minionym oraz plan pracy na rok 2023 oraz dodatkowo plan pracy Komisji Rewizyjnej 

zatwierdzony przez radę w punkcie 4.6. Uważam, że komisje zrealizowały swój porządek  

w 100%.  
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Radna p. Genowefa Ciosek - Chciałam podziękować bardzo pani dyrektor Sylwii Ruszel za to, 

że zgodziła się na doposażenie naszej kuchni w domu kultury w Niedźwiadzie. Jeszcze raz 

dziękuję bardzo. I mam jeszcze takie pytanie panie burmistrzu czy w tych projektach 

drogowych jest uwzględniony most na Kolawę. 

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak – złożyliśmy taki wniosek na 3 500 000 zł, żeby dostać 

2 200 000 zł. Pytanie czy dostaniemy.  

 

Radny p. Marek Fic -  Na wczorajszej Komisji oświaty zwracałem się z taką prośbą ale nie 

miałem pisma od rady rodziców. Rada rodziców Szkoły Podstawowej im. Łukasza 

Cieplińskiego w Gnojnicy Woli zwraca się z prośbą o drobną pomoc, o jakąkolwiek pomoc na 

zakup sprzętu sportowego. Część już pieniążków rada ma zabezpieczone od darczyńców ale 

prosiłbym Wysoką Radę i pana burmistrza, aby zabezpieczyć jakieś środki na odskocznię  

i materac 50 cm. To jest chyba najkosztowniejszy ale i najbardziej konieczny sprzęt na tą 

chwilę, a te drobne wszystkie rzeczy to myślę, że z tych zbiórek bo zbiórka trwa rada sobie 

poradzi. Na tą chwilę dziękuję darczyńcom, którzy do tej pory złożyli datki. Myślę, że rada  

w późniejszym czasie jak zakończy zbiórkę sama od siebie podziękuje. Chciałem tutaj poprosić 

jeszcze o interwencję odnośnie kabla telefonicznego. Myśmy to zgłaszali u siebie na sołectwie 

bezskutecznie. To  okolice domu 596. Został zerwany jeszcze przy tych dużych opadach śniegu. 

Myśmy to tam sami zabezpieczyli. Nie wiadomo czyja linia i to jest takie odbijanie. Dwie 

godziny na infolinii oczekiwanie. Bardzo bym prosił kierownika o interwencję w tej sprawie. 

Kolejna rzecz to jest podmyty asfalt na Grabowego, metr asfaltu jest w powietrzu. Jaka tam jest 

próżnia pod spodem trudno określić, trzeba by to w miarę szybko zabezpieczyć. Jeszcze jedna 

rzecz to jest brak jednej strony, tam jest szyba czy pleksa, nie umiem określić co tam jest, czy 

ktoś odkręcił czy to zostało zbite. Przystanek w okolicach boiska sportowego przy naszej 

szkole. Jeszcze odniosę się tutaj odnośnie węgla. Pan burmistrz wspominał już parokrotnie ale 

jeśli idzie o stronę naszego referatu to trzeba chylić czoło. Węgiel, z mieszkańców wiem jest 

zabezpieczony najbardziej potrzebującym osobom. To są osoby najstarsze te, które 

autentycznie nie mają drzewa zabezpieczonego. Bardzo pozytywnie się ludzie odnoszą do 

pracy tego referatu.  

 

Radny p. Jan Rydzik - Mam prośbę do pana prezesa TBS-u. Nie ma, to się zwrócę do pana  

radnego Wojtka Roga z prośbą o zamontowanie przy bloku nr 17 przy ulicy Konarskiego  

w kierunku kościoła, tam są takie schodki, które nie są oświetlone przez lampy parkingowe. 

Mam prośbę, żeby zamontować taką lampę bo po zmroku czy wieczorem, porą jesienną czy 

wiosną tam osoby, które idą często się potykają. Miałem takie zgłoszenia. Jakby tam można 

było tę lampę jakąś czy elektryczną taką doświetleniową, czy jakąś z tych teraz nowoczesnych 

to bardzo bym prosił o zamontowanie. Apel do wszystkich mieszkańców osiedla Świętej 

Barbary o segregowanie śmieci. To już było mówione na różnych sesjach, to co się dzieje to 

jest coś niesamowitego. Nikt nie chce segregować tych śmieci. Nie jest to wielki kłopot do 

kilku worków i do pojemników później wrzucić te śmieci. To naprawdę nie jest wielki wysiłek 

a wiemy przecież, że jakiś limit segregacji śmieci będzie, może być przekroczony i później 
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będzie wielkie larum, że burmistrz, radni podwyższyli śmiecie. Zwracam się kto słucha czy 

ktoś komuś przekaże, ażeby segregować te śmieci. I jeszcze jedna taka informacja. Od początku 

marca będzie otworzona filia przychodni ZOZ w Ropczycach, na styku ulicy Piłsudskiego  

i Kolejowej w nowo wybudowanym budynku. Zapraszam wszystkich ale jeszcze będzie 

informacja na ten temat w mediach czy w internecie czy też księża ogłoszą tę informację.  

 

7. 

Przewodniczący Rady zamknął 58 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


